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帛琉 

總統雷蒙傑索

(Tommy E. 

Remengesau, 

Jr )  

我們向支持帛琉發展進程的臺灣致敬，尤其刻提倡包容性精神，聯合國

宣示攜手前行之目標倘遺漏臺灣 2,300萬人，將無法實現。臺灣全民健

保制度為世界典範，臺灣對帛琉之支持係實現全民健康覆蓋強而有力

夥伴關係之實證。我們呼籲將臺灣納入並使其全面參與多邊決策的聯

合國及世界衛生大會，以使其為實現 2030永續發展議程作出貢獻。 

Palau also wishes to pay tribute to the support of Taiwan in our development 

journey, especially in today’s spirit of inclusion. Our declaration that calls 

for us to move together is incomplete when Taiwan’s 23 million people are 

left behind. Taiwan’s universal health insurance program is a model for the 

world. Her support for Palau is an example of the power partnership in 

realizing universal health coverage. We call for Taiwan’s full participation in 

multilateral decision making, here at the UN and at the World Health 

Assembly, where we can vouch for the contribution that she will make to 

realizing the 2030 Agenda. 

聖文森 

總理龔薩福

(Ralph E. 

Gonsalves) 

聖國已採行創意作法以解決當前提供醫療服務所面臨之挑戰，其中一

項創新係持續與其他政府及非政府組織在聖國服務之醫療團合作，最

為傑出的為來自古巴與臺灣政府派遣之醫療團。 

Saint Vincent and the Grenadines has developed creative approaches to 

address many of its existent health delivery challenges. One successful 

innovation is to partner with other governments and non-governmental 

organizations, externally, on medical missions to Saint Vincent and the 

Grenadines on an ongoing basis. Outstanding examples are medical missions 

from the governments of Cuba and Taiwan. 

 

史瓦帝尼 

 

 

 

衛生部長 Lizzie 

Nkosi 

 

 

雖然史國在婦女生產死亡率自 2007 年每 10 萬名婦女 589 人死亡降至

2017 年的 452 人，史國防止婦女生產死亡策略仍須精進，以使所有生

產孕婦均得存活；史國 2007 年至 2017 年的新生兒死亡率則自每千名

新生兒有 100 人死亡降至 53人，未來尚須盡更多努力。我們感謝像中

華民國(台灣)等夥伴對史國婦女及兒童醫療工作所予之協助，史國呼籲

聯合國將台灣納入聯合國體系，我們深信他們(台灣)可為聯合國的工作

及人類福祉作出巨大貢獻。 

Although the Kingdom of Eswatini has seen improvement in the maternal 

mortality ratio from 589 deaths per 100,000 live birth in 2007 to 452 deaths 

per 100,000 live births in 2017, strategies for preventing maternal deaths 

need to be improved to ensure that no mother dies while giving life. Infant 

mortality ratio improved from 100 deaths per 1,000 live births in 2007 to 53 

in 2017, however, more efforts need to be put in place to prevent these deaths. 

We are grateful to a number of partners helping and supporting us such as 

the Republic of China in Taiwan for their support in maternal, child health 

work. Eswatini continues to call upon the UN to include Taiwan in the UN 

system as we believe they can greatly contribute to the organization’s work 

and human welfare. 


